

Title (en)  
TIMEPIECE REGULATING ORGAN WITH HAIRSPRING-SPRING PROVIDED WITH PRESSURE COMPENSATION MEANS

Title (de)  
REGULIERORGAN FÜR UHR MIT SPIRALFEDER MIT DRUCKAUSGLEICHSMITTELN

Title (fr)  
ORGANE RÉGLANT D'HORLOGERIE A RESSORT-SPIRAL MUNI DE MOYENS DE COMPENSATION DE LA PRESSION

Publication  
**EP 4325302 A1 20240221 (FR)**

Application  
**EP 22191188 A 20220819**

Priority  
EP 22191188 A 20220819

Abstract (en)  
[origin: US2024061377A1] A regulating member for a horological movement includes an oscillating weight, for example a balance, a balance spring including a flexible strip wound about itself in a plurality of turns, the strip having a predefined rigidity to allow the oscillating weight to undergo a rotary oscillatory motion, and the strip including an outer end of the strip. The regulating member includes a resilient device for compensating for external pressure, connecting the outer end to a first support that is immobile with respect to the horological movement, the resilient compensation device being configured to adapt its stiffness according to the external pressure in order to compensate for an effect of the external pressure on the regulating member. Additionally, the horological movement includes the regulating member.

Abstract (fr)  
L'invention concerne un organe réglant (1) pour mouvement d'horlogerie comprenant une masse oscillante (19), par exemple un balancier, un ressort-spiral comprenant un ruban (2) flexible enroulé sur lui-même selon plusieurs spires, le ruban (2) ayant une rigidité prédefinie pour permettre à la masse oscillante d'effectuer un mouvement oscillatoire rotatif, le ruban (2) comprenant une extrémité externe (9) du ruban '2), l'organe réglant (1) comprenant un dispositif élastique de compensation (50) de la pression extérieure, reliant l'extrémité externe (9) à un premier support immobile (7) par rapport au mouvement d'horlogerie, le dispositif élastique de compensation (50) étant configuré pour adapter sa raideur en fonction de la pression extérieure afin de compenser l'effet de la pression extérieure sur l'organe réglant (1). L'invention concerne aussi un mouvement d'horlogerie comprenant un tel organe régulant (1).

IPC 8 full level  
**G04B 17/24** (2006.01)

CPC (source: CN EP US)  
**G04B 17/045** (2013.01 - US); **G04B 17/063** (2013.01 - CN US); **G04B 17/066** (2013.01 - CN); **G04B 17/22** (2013.01 - CN);  
**G04B 17/222** (2013.01 - CN); **G04B 17/24** (2013.01 - EP)

Citation (applicant)  
CH 704687 A1 20120928 - LVMH SWISS MFT SA [CH]

Citation (search report)  
• [XA] EP 4009115 A1 20220608 - OMEGA SA [CH]  
• [A] FR 410898 A 19100601 - FREDERIC ECAUBERT [US]

Designated contracting state (EPC)  
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)  
BA ME

Designated validation state (EPC)  
KH MA MD TN

DOCDB simple family (publication)  
**EP 4325302 A1 20240221**; CN 117590726 A 20240223; JP 2024028142 A 20240301; US 2024061377 A1 20240222

DOCDB simple family (application)  
**EP 22191188 A 20220819**; CN 202310976804 A 20230804; JP 2023116481 A 20230718; US 202318450028 A 20230815